



**EUROPEAN COUNCIL
THE PRESIDENT**

**Brussels, 2 May 2010
PCE 80/10**

**Statement
by President Van Rompuy
following the Eurogroup agreement on Greece**

"I welcome the agreement reached by the finance ministers of the Eurogroup on the adjustment programme that was negotiated by the Commission, the ECB and the IMF with the Greek government, as well as on the financial support to Greece that will be necessary to ensure the financial stability of the Euro area.

I am convinced that this sound and ambitious programme will enable Greece to put right its economic and financial situation as well as its competitiveness.

On the basis of this evening's agreement, a number of parliamentary procedures must be followed at national level in the next few days.

On this basis, I will convene the heads of state and government of the Euro area for a meeting on the evening of 7 May in order to conclude the whole process and to draw the first conclusions of this crisis for governance of the Euro area."

**Déclaration
du président Van Rompuy
suite à l'accord de l'Eurogroupe sur la Grèce**

"Je me félicite de l'accord des Ministres des Finances de l'Eurogroupe sur le programme d'ajustement qui a été négocié par la Commission, la BCE et le FMI avec le gouvernement grec, ainsi que sur le soutien financier à la Grèce nécessaire pour assurer la stabilité financière de la zone euro.

Je suis convaincu que ce programme solide et ambitieux va permettre à la Grèce de redresser sa situation économique et financière ainsi que sa compétitivité.

Sur la base de l'accord de ce soir, un certain nombre de procédures parlementaires doivent être menées à bien au niveau national dans les prochains jours.

Sur cette base, je réunirai le 7 mai au soir les chefs d'Etat et de gouvernement de la Zone Euro pour clôturer l'ensemble du processus et tirer les premières conclusions de la crise pour la gouvernance de la zone euro."

P R E S S

FOR FURTHER DETAILS:

Dirk De Backer - Spokesperson of the President - ■ +32 (0)2 281 9768 - +32 (0)497 59 99 19
Jesús Carmona - Deputy Spokesperson of the President ■ +32 (0)2 281 9548 / 6319 - +32 (0)475 65 32 15
e-mail: press.president@consilium.europa.eu - internet: www.consilium.europa.eu/vanrompuy